
زمان تشکیل اردوی آماده سازی 
تیم های ملی تکواندو مشخص شد

در پای��ان جلس��ه کادر فنی تیم ه��ای ملی با رئیس 
فدراس��یون تکواندو زمان آغ��از اردوهای آماده س��ازی 

مشخص شد.
به نقل از روابط عمومی فدراسیون تکواندو، نخستین 
جلس��ه کادر فنی تیم های ملی با ریاس��ت فدراس��یون 
تکواندو ظهر روز یکشنبه ۳۱ فروردین ماه برگزار شد که 
درباره نحوه پیگیری تمرینات تکواندوکاران در ش��رایط 
کنونی و همچنین زمان آغاز اردوهای ملی پوشان تبادل 
نظر صورت گرفت و تصمیمات لازم اتخاذ شد. این جلسه 
با حضور سیدمحمد پولادگر رئیس فدراسیون تکواندو، 
زهرا س��روی نایب رئیس بانوان، هادی ساعی مدیرفنی 
تی��م ملی مردان، فریبرز عس��کری س��رمربی تیم ملی 
مردان، س��یدنعمت خلیفه مشاور فنی تیم ملی بانوان، 
مهرو کمرانی س��رمربی تیم ملی زنان، مسعود لشکری 
سرپرست انجمن پاراتکواندو و پیام خانلرخانی سرمربی 
تیم ملی پاراتکواندو پیگیری و در پایان مقرر شد اردوی 
تیم های ملی با نفرات اصلی از نیمه دوم خردادماه و پس 
از کس��ب مجوز از وزارت ورزش و جوانان و س��تاد ملی 
مبارزه با کرونا آغاز شود. همچنین با توجه به بخشنامه 
و ابلاغیه های وزارت ورزش و جوانان مقرر ش��د در حال 
حاضر کادر فنی تیم های ملی از طریق فضای مجازی تمام 
فعالیت ها و تمرینات ورزشکاران را زیر نظر داشته باشند 
و در پایان هفته تمرینات آنها را ارزیابی و کنترل کنند. 

دکتر کیهانی:
عمل جراحی علیرضا کریمی بسیار 

عالی انجام شد

عمل جراحی زانوی مصدوم علیرضا کریمی بسیار 
عالی و موفقیت آمیز انجام شد. دکتر سهراب کیهانی، 
فوق تخصص جراح��ی زانو درباره عمل جراحی زانوی 
پای چپ علیرضا کریمی، دارنده مدال های نقره و برنز 
کش��تی آزاد جهان گفت: رباط پای وی کاملا پاره بود 
و تصمیم بجایی بود که این عمل جراحی انجام شود. 
وی تصریح کرد: خوش��بختانه این عمل به نحو بسیار 
عالی انجام شد و امیدوارم این ملی پوش کشورمان، در 
زمان مقرر نیز به بهبودی کامل برس��د. دکتر کیهانی 
در پای��ان خاطرنش��ان کرد: همه چی��ز بخوبی انجام 
پذیرفت و ما نیز خوشحالیم. علیرضا کریمی صبح روز 
یکش��نبه زانوی پای چپ خود را در بیمارستان تحت 
عمل جراحی قرار داد و حدود ۷ ماه برای بهبود کامل 

به زمان و اقدامات درمانی نیاز دارد.

مصدق پور نایب قهرمان مسابقات 
آنلاین شطرنج شد

نماینده ش��طرنج ایران در مسابقات آنلاین ماراتن 
۲۰۲۰ بعد از حریف صربس��تانی جایگاه دوم را کسب 
کرد. به گزارش روابط عمومی فدراس��یون ش��طرنج، 
در مس��ابقات ب��زرگ ماراتن ۲۰۲۰ س��ایت لیچس، 
مسعود مصدق پور، نماینده کشورمان موفق شد عنوان 
نایب قهرمانی را به دس��ت آورد. این رویداد به صورت 
آنلای��ن با کنترل زمان ۲ دقیقه به علاوه یک ثانیه به 
مدت ۲۴ ساعت با حضور ۲۲۴۹۷ شطرنج باز برگزار شد. 
در پایان »میروس��لاو میلیکوویچ« صربستانی قهرمان 
شد. »مسعود مصدق پور« در جایگاه دوم قرار گرفت و 

»مارکوس گارسیا« اسپانیایی سوم شد.

پرداخت قسط اول دیاباته
و بخشی از مطالبات میلیچ

باشگاه استقلال اعلام کرد قسط اول مطالبات شیخ 
دیاباته، مهاجم  مالیایی و بخشی از طلب هروویه میلیچ، 

مدافع کروات آبی پوشان پرداخت شده است.
به نقل از س��ایت باش��گاه استقلال، با پیگیری های 
احمد سعادتمند، مدیرعامل باشگاه استقلال بخشی از 

مطالبات شیخ دیاباته به حساب وی واریز شد.
دیاباته که به دلیل گلزنی های متوالی اش از محبوبیت 
بالایی نزد هواداران این تیم برخوردار اس��ت، در حالی 
ایران را ترک کرد که مبلغ زیادی از این باشگاه مطالبه 
داش��ت. از آنجایی که دیاباته در کنار بازی های خوب 
و گلزنی هایش در حق باش��گاه استقلال اخلاق را هم 
تمام کرد و هرگز بابت مطالباتی که داش��ت برای این 
باش��گاه حاشیه و دردسر ایجاد نکرد، باشگاه استقلال 
ضم��ن تقدیر از اخلاق حرفه ای این بازیکن اعلام کرد 
قسط اول مطالبات وی به حسابش واریز شد و باقیمانده 

مطالبات نیز به صورت روتین واریز خواهد شد.
همچنین بخش مهمی از مطالبات هروویه میلیچ، 
مداف��ع کروات اس��تقلال نیز تأمین و به حس��اب وی 
واریز شد. میلیچ، مدافع کروات آبی پوشان که به دلیل 
تعطیلی مسابقات لیگ برتر در کرواسی به سر می برد، 
بخش مهمی از مطالبات خود را باش��گاه دریافت کرد. 
با توجه به پرداخت این بخش از مطالبات میلیچ، مبلغ 
زیادی از مطالبات وی باقی نمانده است تا استقلال در 
یک قدمی تسویه حس��اب با این بازیکن خارجی قرار 

داشته باشد.

اخبار

ورزشی
حسین رضازاده در فدراسیون جانبازان و معلولان پست گرفت

ریاست فدراسیون جانبازان و معلولان، حسین رضازاده را به عنوان سرپرست انجمن وزنه برداری جانبازان و معلولان معرفی کرد. طی حکمی از سوی 
سیدمحمدشروین اسبقیان، حسین رضازاده به عنوان سرپرست انجمن پاراوزنه برداری انتخاب شد. در قسمتی از متن این حکم آمده است: »نظر به تعهد، 
تخصص و تجربیات ارزشمند جنابعالی در ورزش قهرمانی، به موجب این حکم به سمت »سرپرست انجمن وزنه برداری جانبازان و معلولان« منصوب می شوید.

   آیا کنفدراس�یون فوتبال آس�یا نامه ای درباره برگزاری 
مسابقات لیگ قهرمانان آسیا ارسال کرده است؟

هنوز نامه ای به ما نزده اند. درباره لغو یا تاریخ برگزاری مجدد 
لیگ قهرمانان آسیا باید منتظر نظر AFC باشیم. کنفدراسیون 

آسیا به خاطر اسپانسرها و 
برنامه ریزی مسابقات اصرار 
لیگ قهرمانان  دارد حتماً 
برگزار شود. ما هم تابع نظر 

این نهاد هستیم.
   درب�اره لی�گ برتر 
خودمان هم صحبت کنیم. 
ستاد مبارزه با کرونا تا ۱۵ 
تمرین  اجازه  اردیبهشت 
کردن تیم ها را نداده است؛ 

امکان دارد بعد از این تاریخ تمرینات گروهی شروع شود؟
امیدواریم این امکان فراهم ش��ود. اول از همه سلامتی 
جامعه مهم اس��ت اما اگر س��تاد مبارزه با کرونا تشخیص 
ده��د اپیدم��ی کنت��رل ش��ده و حض��ور در محیط های 
 اجتماعی عادی شود، تیم ها هم می توانند تمرینات شان را 

شروع کنند.

    آی�ا قبل از ش�روع لیگ 
به تیم ها اعلام می ش�ود تا 
فرصت آماده س�ازی داشته 

باشند؟
بله! باید بررس��ی کنیم 
چه مدت به تیم ها فرصت 
تمری��ن دهیم و چه زمانی 

لیگ را شروع کنیم.
   تصمی�م فدراس�یون 
و س�ازمان لی�گ درب�اره 

برگزاری مسابقات لیگ چیست؟
ما اصرار داریم لیگ برتر را برگزار کنیم. هر روز هم با تیم ها 
در تماس هستیم اما هیچ تصمیم مهمی در این باره نگرفته ایم، 
چون هنوز ستاد مبارزه با کرونا نظری در این  باره نداده است.
   شایعاتی مطرح شده که از هفته دوم خردادماه لیگ آغاز 

می شود؛ صحت دارد؟

نه! اینها گمانه زنی  رسانه هاست.
   فرض را بر این بگذاریم که بازی های لیگ خردادماه هم 

برگزار نشود، تکلیف چه می شود؟
امیدواریم این اتفاق نیفتد. واقعیت این اس��ت که قرار 
نیس��ت لیگ تعطیل شود. بحث قهرمان شدن تیمی هم 
نیست اما بحث شرایط تجاری، سقوط و صعود تیم هاست. 
به هر حال ۷-6 تیم احتمال سقوط به لیگ یک را دارند 
و در صورت برد یا باخت در یک بازی، در جدول جابه جا 
می شوند. اگر قرار باشد لیگ برگزار نشود، کدام باشگاه ها 
را به  عنوان تیم های س��قوط کننده ب��ه لیگ یک معرفی 
کنیم؟ اگر لیگ برگزار نش��ود خس��ارت هایش بیش��تر از 

برگزار کردنش است. 
   اگ�ر لیگ برگزار ش�ود، هفته های اول بدون تماش�اگر 

می شود؟
بله! به احتمال زیاد ستاد مبارزه با کرونا برای اینکه ریسک 

نکند، مسابقات را بدون تماشاگر برگزار می کند.

وکیل فدراسیون فوتبال می گوید پس از 
ارائه دفاعیه ایران به فیفا، مارک ویلموتس 
برای پاسخگویی به این دفاعیه مهلت خواسته است. محمدرضا 
شاه منصوری، یکی از وکلای فدراسیون فوتبال درباره شکایت 
ویلموتس از فدراسیون فوتبال برای دریافت غرامت و همچنین 
درخواست مهلت این مربی بلژیکی برای پاسخگویی به دفاعیه 
ایران از فیفا گفت: بعد از حضور آقای بهاروند در فدراسیون، 
موضوعات حقوقی از قالب فردی خارج شد و یک گروه این 
مس��ائل را پیگیری می کند. در پرونده آقای اسکوچیچ برای 
اولین بار یک خرد جمعی و چانه زنی رخ داد که بی س��ابقه 
بود. وی ادامه داد: در پرونده ویلموتس هم می گفتند که یک 
وکیل خارجی برای پیگیری این پرونده از سوی فدراسیون 
فوتبال منصوب شده است که اصلا چنین موضوعی مطرح 

نیست. در آن مقطع گفته شد یک وکیل خارجی هم در کنار 
فدراسیون فوتبال حضور داشته باشد که تعامل و رفت و آمد 
با فیفا را راحت کند. یک دعوایی از طرف ویلموتس مطرح 
شد که ما هم متقابلا پاسخ دادیم و طبق آخرین خبر آقای 
ویلموتس برای پاس��خ به این موضوع فرصت خواسته  است. 
وکیل فدراسیون فوتبال همچنین به اضافه شدن چندین نفر 
دیگر به این گروه حقوقی اشاره کرد و گفت: خیلی خوشحالم 
که تمام دوستان در فدراسیون فوتبال در این موضوع شرکت 
دارند. در حال حاضر آقای نورشرق به این گروه اضافه شده اند. 
آقای دلیشت هم در کنار ما هستند و به هیچ عنوان مستقلا به 
عنوان وکیل فدراسیون عمل نمی کنند. شاه منصوری همچنین 
درباره برگزاری جلسه رسیدگی به پرونده های حقوقی تیم های 
ایرانی در فدراس��یون فوتبال گفت: با حضور دبیرکل جدید 

در فدراسیون فوتبال، رویکرد جدیدی نسبت به پرونده های 
ایرانی ها در فیفا شکل گرفته است. پرونده های ما در فیفا زیاد 
است و با توجه به بحث کرونا که وضعیت ما را با چالش روبه رو 
کرده است، فدراسیون فوتبال تصمیم گرفت درباره این موضوع 
جلسه ای برگزار کند تا بر اساس جمع بندی ها و نظر باشگاه ها، 
راهکار درستی را برای انعقاد قرارداد با بازیکنان داشته باشیم. 
وی در ادامه یادآور شد: واضح و مبرهن است که حجم زیاد 
پرونده های ما در فیفا نگران کننده اس��ت. دیروز جلسه ای با 
حضور نمایندگان باشگاه های لیگ برتری و لیگ دسته یک 
و روس��ای کمیته های مختلف داش��تیم که درباره بازیکنان 
خارجی و پرونده های DRC در فیفا چه اقدامی اتخاذ شود. 
 تیم ه��ای ایرانی حدود 6۰ پرونده در کمیته تعیین وضعیت

 فیفا دارند.

سرپرست کمیته مسابقات سازمان لیگ در گفت و گو با »وطن امروز«: 

 اصرار بر برگزاری لیگ داریم

وکیل فدراسیون فوتبال :

ویلموتس مهلت خواست
فوتبال

نگاه

   از اینجا صحبت مان را شروع کنیم که فدراسیون والیبال قرارداد 
ایگور کولاکوویچ، سرمربی تیم ملی را فسخ کرد؛ شما این اتفاق 

را فنی می دانید؟
آقای داورزنی مدیر باتجربه ای است. قرارداد کولاکوویچ تا پایان 
المپیک ۲۰۲۰ توکیو بود. یعنی ش��هریورماه قرارداد ایش��ان تمام 
می شد و با توجه به اینکه المپیک به تأخیر افتاد، فدراسیون به این 
نتیجه رسید این مربی به اهدافی که داشت، نرسیده یا نمی رسد، به 
همین دلیل با او قطع همکاری کرد. من به کلمه فسخ هم اعتقاد 
و توجه ندارم به هر حال ۴-۳ ماه بعد این قرارداد خود به خود به 
پایان می رسید. اینطور نبود که آقای کولاکوویچ بگوید قرارداد من 

را فسخ کرده اند. 
   عملکرد این مربی را چطور دیدید؟

ما با کولاکوویچ عملکرد درخش��انی نداشتیم. در سطح آسیا 
خوب بودیم ولی در مسابقات بین المللی او عملکرد خیلی قابل 
قبولی نداشت. والیبال ما با این مربی جهش و تحول چشمگیری 
نداشت. به همین دلیل فدراسیون ترجیح داد با کولاکوویچ قطع 

همکاری کند. 
   این یعنی شما هم موافق کنار رفتن سرمربی خارجی تیم ملی 

بودید؟
من فکر می کنم عملکرد ایش��ان متوس��ط بود و پیشرفتی در 
تیمش دیده نشد. با توجه به اینکه بعد از المپیک وارد ایران شد، 
معمولا مربیان پوست اندازی می کنند اما ایشان به صورت فشرده 
تنها از بازیکنان باتجربه استفاده کرد تا جایی که موسوی، غفور و... 

دچار فرسودگی شدند. 

   برخی اس�تفاده نکردن از نس�ل جوان را جزو معایب و ایرادات 
مهم او می دانستند. 

بله! ما همه تورنمنت ها را به عنوان مسابقات پراهمیت تلقی کردیم 
و برخلاف کشورهای صاحب سبک والیبال از نیروهای جوان مان 
استفاده نکردیم. ما می توانیم در برخی تورنمنت ها از فرصت استفاده 
کنیم و به جوان ترها و کم تجربه ها اهمیت بدهیم که متأسفانه این 

فرصت را براحتی از دست دادیم. 
   با این وصف ممکن است این تیمی که شما سال گذشته قهرمان 

جوانان جهان کردید، رها شود؟
نه! خوش��بختانه آقای داورزنی این درایت را دارد و جوانان هم 
می توانند پلکانی و آرام آرام به تیم ملی بزرگس��الان تزریق شوند، 

البته نیاز به زمان دارد. 
   به هر حال پس از المپیک و با توجه به س�ن بازیکنان، نس�ل 
طلایی والیبال ما کنار می رود؛ آیا نس�ل جدید می تواند مثل این 

نسل موفق شود؟
ورزش قابل پیش بینی نیست. ما نسلی استثنایی داشتیم و شاید 
جایگزین کردن بازیکنی مثل س��عید معروف خیلی سخت باشد 
اما به هر حال در تمام دنیا همین است که وقتی نسل استثنایی 
تیمی کنار می رود یک خلأ و فاصله ای به وجود می آید. بحث مهم 
هم همین اس��ت. اگر ما در این مدت 5-۴ س��اله درست مدیریت 
می کردیم، می توانستیم این خلأ را به حداقل برسانیم. به هر حال 

چرخه سازندگی والیبال ما همچنان ادامه دارد. 
   بعد از گرفتن س�همیه المپیک، کولاکوویچ در س�الن با اشاره 

انگشت، دعوت به سکوت کرد که با واکنش هایی روبه رو شد. 

من با آقای کولاکوویچ برخورد داشتم و او از نظر رفتاری انسان 
باشخصیتی است. شاید تحت فشار زیاد این کار را انجام داد. کسی 

نمی توانست از نظر اخلاقی به او خرده بگیرد. 
   حالا که زمان زیادی به المپیک نداریم، بهتر نیست از مربیانی 

استفاده کنیم که روی والیبال ما شناخت دارند؟
انتخاب مربی فرآیند سختی دارد. من اصرار دارم این را بگویم که 
مربی ای باید برای تیم ملی والیبال انتخاب شود که به وضوح جهش در 
تیمش دیده شود. ما در وضعیتی نیستیم که به فکر آزمون و خطای 
مربی باشیم. بعد از ولاسکو هر مربی خارجی ای آمد، کمک چندانی 
به والیبال ما نکرد. مربی ای باید انتخاب شود که والیبال ما همراه با 
او پیشرفت داشته باشد. فکر می کنم در دنیا تعداد چنین مربیانی 
بیش از ۳-۲ نفر نیست. اگر قرار باشد این نفرات را به ایران نیاوریم، 
بهتر است تغییری ایجاد نکنیم، چون تنها آنها می توانند به تیم ملی 
ما کمک کنند، اگرنه کار بس��یار سختی پیش رو خواهیم داشت. 
   با مش�کلات ارزی ای که کشور ما دارد، می توان مربی خارجی 

بزرگ به ایران آورد؟
اگر قرار است مربی خارجی انتخاب کنیم باید حتما با هزینه ارزی 
باشد. خوشبختانه فدراسیون والیبال منابع مالی قابل قبولی دارد و فکر 
می کنم برای جذب مربی خارجی از این نظر مشکلی نداشته باشد. 

   شما موافق این نیستید که از مربی ایرانی استفاده شود؟
به هر حال همه دنیا سعی می کنند از داخلی ها در تیم ملی شان 
استفاده کنند. ژاپنی ها برای اینکه نماد کشورشان را حفظ کنند، 
س��رمربی  تیم شان را ژاپنی انتخاب می کنند اما تئوریسین و... را 
از مربیان کش��ورهای دیگر انتخاب می کنند. کسی هم از القاب 
مترس��ک و... برای سرمربی خودی اس��تفاده نمی کند. من فکر 
می کنم ما هم یک روزی می توانیم از این فرصت استفاده کنیم. 
در طول س��ال های اخیر فدراسیون والیبال و بازیکنان ما در دنیا 
معرفی شدند اما مربیان ما نه. به هر حال استفاده نکردن از مربیان 
داخلی در رأس تیم ملی بزرگس��الان مان هم باعث شده نتوانیم 
مربی به کشورهای دیگر صادر کنیم. این مورد می تواند والیبال ما 

را در آینده دچار آسیب کند. 
   یک زمانی بود که مرحوم حسین معدنی هدایت تیم ملی والیبال 
ما را بر عهده داشت که خود شما هم دستیار او بودید. تا حدودی 
هم موفق بود و عملکرد او نش�ان داد می شود به نیروهای داخلی 

هم اعتماد کرد؛ چرا این روند ادامه پیدا نکرد؟
به هر حال یک زمانی نیاز داشتیم تا والیبال مان را با مربی خوب 
خارجی به دنیا معرفی کنیم و این اتفاق هم افتاد. الان تیم ما جزو 
۸ تیم برتر دنیاس��ت و این نشان می دهد خوب عمل کرده ایم. ما 
در رده های نوجوانان و جوانان هم با مربیان داخلی توانس��تیم به 
دنیا معرفی شویم. این موضوع، موضوع مهمی است و به نظرم باید 
ریسک پذیر هم باشیم. والیبال ما شانس این را دارد که جزو 5 تیم 
برتر المپیک باشد. این یک موضوع انکارناپذیر است. پس اگر قرار 
است مربی خارجی  بیاید، باید ضمانت کند که تیم ما جزو ۴ تیم 
المپیک می ش��ود، اگرنه تیم ما با هر مربی ای می تواند جزو ۸ تیم 

شود و پنجمی مشترک المپیک را به دست آورد. 
   خود شما مربی موفقی هستید، چرا از یکی مثل شما استفاده 

نکنند؟
به هر حال این تصمیم را باید فدراس��یون بگیرد و من نقش��ی 

در آن ندارم. 
   اگر پیشنهاد بدهند، می پذیرید؟

باید بنشینیم و تمام زوایا و خواسته ها را بررسی کنیم. باید ببینیم 
فدراسیون از ما چه می خواهد. در حال حاضر نمی توانم در این باره 

اظهارنظری کنم. 
   لیگ والیبال هم تعطیل شد و کسی یا تیمی هم اعتراضی نداشت. 
بله! خوشبختانه سلامتی بازیکنان را در نظر گرفتند و پرونده 

والیبال را بستند. 
   با توجه به شیوع کرونا، در قرنطینه هستید؟

بله! سعی می کنیم این روزها در خانه باشیم. شرایط سختی برای 
ما که همیشه در اردو بودیم، هست. ان شاءالله این بیماری از بین 

برود و مردم به زندگی عادی شان بازگردند. 

بهروز عطایی در گفت  و گو با  »وطن امروز«  از روند حضور مربیان خارجی
 در تیم ملی والیبال گفت

خارجی های بعد از  ولاسکو 
خوب نبودند

دوشنبه اول اردیبهشت ۱399
وطن امروز     شماره 2906

زهره فلاح زاده: سال گذشته بود که تیم ملی جوانان والیبال ما با »بهروز عطایی« سرمربی ایرانی خود توانست بر سکوی قهرمانی 
جهان بایستد؛ تیمی که خبر از ظهور نسل جدید والیبال می دهد و می شود به آن  مثل نسل طلایی حال حاضر تیم ملی اعتماد کرد. 
از طرفی این روزها فدراسیون والیبال در تلاش است سرمربی جدید تیم ملی  را پیش از المپیک انتخاب کند تا جای خالی »ایگور 

کولاکوویچ« مربی برکنار شده این تیم هر چه زودتر پر شود. »وطن امروز« به همین منظور با بهروز عطایی گفت وگو کرده است.

سرانجام فصل نوزدهم لیگ برتر فوتبال چه می شود؟ 
این سؤالی است که این روزها در بین دست اندرکاران 
فوتبال کش�ور، هیچ کس پاسخ شفافی برایش ندارد. 
از یک س�و باید منتظر فیفا ماند و از س�وی دیگر این 
کروناست که مشخص می کند چه زمانی انجام بازی های 
لیگ مانعی ندارد. پیرو همین موضوع روز گذشته سراغ 
س�هیل مهدی، سرپرست کمیته مس�ابقات سازمان 
 لیگ رفتی�م و او در این باره با خبرنگار »وطن امروز«

صحبت کرد.

ادامه از صفحه اول
مهم ترین مشکل این دولت که در تمام 
مس��ائل قبلی هم اینچنین بوده؛ نداشتن برنامه. همین امروز 
بگویند با توجه به پیش بینی های موجود احتمال دارد با شروع 
گرما این بیماری فروکش کرده و با برگشت سردی هوا در پاییز 
اوج پیدا کند، چه برنامه ای خواهد داش��ت؟ آموزش و پرورش 
و آموزش عالی کش��ور چه برنامه ای دارند؟ جز تعطیل کردن 
کشور، کارخانه ها و زندگی مردم، چه برنامه ای دارند؟ تعطیلی را 
هم نتوانستند بخوبی انجام دهند تا این بیماری ریشه کن شود؛ 
تعدادی تعطیل شدند و تعدادی تعطیل نشدند و در نهایت همه 
احس��اس خسران کردند از اینکه بخشی از کشور تعطیل شد. 
مردم ۴۰ روز یا بیشتر خود را در خانه ها حبس کردند و برخی 

با همان مجوزی که رئیس جمهور داده بود، به خیابان ها آمدند.
چهار- مردم از عملکرد دولت احس��اس خسران دارند. نداشتن 
مدیری��ت و برنامه ریزی برای کش��ور حاصلی جز این وضعیت 
ندارد. در جریان این بحران دولت هیچ برنامه مشخصی در زمینه 

اقتصادی پیش بینی نکرد.
کس��انی هستند که روزی خورند، هزینه معیشت خود را با 
کار روزانه به دس��ت می آورن��د، صبح کار می کنند تا در پایان 
روز نان زن و بچه خود را ببرند، اما در جریان کرونا دولت فکر 

اینها را نکرد.
دولت خرج و برج  خود را جمع نکرده، بریز و بپاش هایی که 
صورت می گیرد برای چیست؟ فسادهایی به صورت سازمان یافته 
رخ می دهد که دیوان محاسبات در گزارش خود، بخشی از آن 

را رونمایی کرد. مردم باید احساس کنند دولت از اسراف کاری 
و هزینه های بی حس��اب و کتاب صرف نظرکرده اس��ت. مردم 
می بینند در شرایط نامناسب فعلی دولت با ارز ۴۲۰۰ تومانی 
یا با ارز نیمایی برنج وارد می کند؛ در حالی که همین برنج که 
با ارز نیمایی وارد می شود اگر اجازه داده می شد به صورت آزاد 
وارد کشور شود قیمت آن از چیزی که امروز به قیمت دولتی 

فروخته می شود کمتر بود.
برنجی که با قیمت کمتر از ۸ هزار تومان وارد می شود امروز 
در بازار به قیمت کمتر از ۱6 هزار تومان به دست مردم نمی رسد. 
کارشناسان اقتصادی اذعان می کنند اگر برنج به صورت آزاد وارد 
ش��ود به قیمت ۱۴ هزار تومان به دست مردم می رسد؛ مردم 
هم چوب را می خورند، هم پیاز را. هم دلارهای بی زبان به بهانه 

حل مشکلات مردم دست دلالان قرار می گیرد و هم مشکلی 
از مشکلات آنها کم نمی شود.

پنج- دولت، بی برنامه و نازک نارنجی اس��ت، اگر کس��ی انتقاد 
واقع��ی کند خیلی زود ب��ه دولتی ها برمی خورد. ما با این دولت 

مشکلات فراوانی داریم. 
وعده های دروغ دولت اعتماد مردم را نه تنها از دولت، بلکه 
از نظام س��لب می کند. وقتی در جریان افزایش قیمت بنزین 
رئیس جمهور ادعا می کند ریالی از این پول را به غیر از اینکه به 
مردم برگردانیم کاری نمی کنیم ولی مردم می بینند که ریالی 
از آن به دست شان نمی رسد، با چنین دولتی که صداقت ندارد، 

چگونه می توانند نشاط داشته باشند؟
* عضو کمیسیون فرهنگی مجلس
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